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Voorwoord

‘Kerk wordt Wakker’ is een indringende, profetische boodschap
voor de kerk vandaag. 
In dit boek van Joke Kroeske, doet ze een oproep om terug te
keren naar de eerste liefde tot Jezus en om vanuit die liefde ande-
ren te winnen voor Hem. Het bevat een oproep om heilig te leven
en Gods liefde met de wereld te delen. De grote gevaren van
onverschilligheid en onreinheid hebben de kerk verlamd en
machteloos gemaakt, maar als we gehoor geven aan de oproep
van Jezus en terugkeren tot de eerste liefde, en opnieuw de eerste
werken doen, zal God Zijn glorie aan de wereld kunnen tonen
door een stralende kerk heen.

Ik wil dit boek van harte bij u aanbevelen.

Jaap Dieleman – St. De Heilbode
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Gij verstaat immers de tijd wel, dat het thans voor u de ure is om
uit de slaap te ontwaken. Want het heil is ons nu meer nabij, dan
toen wij tot het geloof kwamen. De nacht is ver gevorderd, de dag
is nabij.

Romeinen 13:11,12
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Inleiding

De Kerk is geroepen om het krachtigste instrument van God op
deze aarde te zijn. We zijn geroepen om te getuigen van wie Jezus
is en van wat Hij voor ons heeft gedaan. We behoren een profeti-
sche stem te laten horen aan de mensen om ons heen. Maar de rea-
liteit is dat we nog maar een zwak geluid laten horen in dit land
en het goede nieuws maar mondjesmaat doorgeven. Waarom is
dat zo? De Heer heeft ons alles gegeven wat we nodig hebben. We
hebben Zijn Woord en Zijn Geest en dat is meer dan voldoende
om die krachtige Kerk te zijn, die in Handelingen begon met de
uitstorting van de Heilige Geest.

Ik heb dit boek geschreven, omdat ik geloof dat de Kerk in ons
land twee zwakke plekken vertoont. Het zijn gebieden waar een
hartsverandering en bekering noodzakelijk zijn, willen we weer
Gods invloed gaan uitoefenen op de samenleving om ons heen.
De eerste zwakke plek is het feit dat we onvoldoende bezig zijn
met het vervullen van de Grote Opdracht die Jezus ons gaf om
ieder mens op deze aarde bekend te maken met het evangelie. 
De tweede zwakke plek is de wereldgelijkvormigheid in de Kerk,
met name op het gebied van seksualiteit. Dit ondermijnt ons getui-
genis naar de wereld. 

9
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God heeft over beide onderwerpen tot mijn hart gesproken. Ik heb
ze bestudeerd vanuit het Woord, en het resultaat daarvan is het
boek wat je nu in handen hebt.

Ik vraag je om de inhoud met een open hart te lezen en te doen
wat het Woord zegt: Toets alles en behoud het goede.
Het boek is opgesplitst in twee delen. Het eerste deel begint bij het
verhaal van koningin Vashti en Esther. En vandaar naar hoe de
kerk in onze tijd zich verhoudt tot de Kerk die de Heer op Zijn net-
vlies heeft.
Deel twee van dit boek begint bij het verhaal van Bileam en gaat
verder over seksualiteit vanuit het hart van God. Beide delen spre-
ken veel over de Bruid. Ik denk dat de Heer op zoek is naar die
volmaakte en reine Bruid, waar Hij Zijn leven voor gaf. Zou het
niet geweldig zijn als wij als gelovigen Zijn hartsverlangen gaan
vervullen?
Dit is zeker geen studieboek. Het laat stukjes van het hart van God
zien, zoals ik het begrijp vanuit het Woord en het kennen van
Hem. Ik geloof dat het je zal aanraken en dat het zal bijdragen aan
meer van God in je leven.

10
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Deel 1
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Hoofdstuk 1

Het verhaal van twee koninginnen

l Inleiding

In 2008 sprak God tot mij. Hij gebruikte het verhaal van koningin
Vashti en haar opvolgster Esther om een boodschap in mijn hart
te leggen voor de Gemeente van Jezus Christus in dit land in deze
tijd. Kort gezegd kwam het hier op neer:

De Kerk in dit land is te veel naar binnen gericht geworden.

Zo weinig christenen zijn er nog maar van doordrongen, dat we
geroepen zijn om een getuige van Jezus Christus te zijn in deze
wereld. We maken ons er niet echt druk om dat er mensen voor
eeuwig verloren gaan. 
Koningin Vashti was een koningin die haar positie en invloed ver-
loor door haar ongehoorzaamheid aan de koning. Ze moest plaats  -
maken voor een andere koningin, namelijk Esther. Laten we eens
gaan kijken naar hun verhaal.
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l Koningin Vashti

Haar verhaal staat opgetekend in het Bijbelboek Esther. Hoewel
Esther de hoofdpersoon is in dit verhaal, verschijnt zij pas in
hoofdstuk twee op het toneel. Het verhaal begint met koning
Ahasveros en zijn vrouw koningin Vashti. Haar naam betekent
‘de geliefde’, en geliefd was ze. Koning Ahasveros was enorm
trots op haar, in ieder geval op haar schoonheid. In hoeverre ze
een intieme liefdesrelatie met elkaar hadden, weten we niet. Dat
was in die tijd ook anders, aangezien een koning naast zijn uitver-
koren vrouw nog een hele harem tot zijn beschikking had. 

Ahasveros was de vijfde koning van het Perzische wereldrijk. De
Perzen vielen in het jaar 539 voor Christus het toenmalige Babylo-
nische wereldrijk binnen en namen de macht over. Ahasveros
regeerde ruim twintig jaar vanaf het jaar 486 voor Christus. De Bij-
bel vertelt dat het rijk zich met 127 gewesten uitstrekte van India
tot Ethiopië. Dat maakte Ahasveros waarschijnlijk tot de
machtigste man in die tijd op aarde. Zijn naam betekent dan ook
‘hoogste heerser’. In zijn derde regeringsjaar gaf de koning een
onvoorstelbaar groot feest in zijn paleis in de stad Susan van
waaruit hij regeerde. Alle gouverneurs, topambtenaren en de
gehele legerleiding werden uitgenodigd. Uit alle delen van zijn
rijk kwamen de gasten. De feestelijkheden duurden een half jaar.
Het was één grote demonstratie van rijkdom, pracht en praal
(Esther 1:1-4 Het Boek). Perzische koningen hielden vaak grote
feesten, voordat zij op oorlogspad gingen. Het werkelijke doel van
dit feest was de gevechtsstrategie te bepalen voor een inval in
Griekenland die twee jaar later inderdaad plaatsvond. Tegelijker-
tijd was het bedoeld om de rijkdom van de koning ten toon te
spreiden, zodat voor iedereen duidelijk was, dat er voldoende
rijkdommen voorhanden waren om de oorlog aan te gaan. 
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Na afloop van deze festiviteiten gaf de koning een apart feest voor
alle mannelijke leden van zijn hofhouding, van kamerheer tot keu-
kenknecht. Zeven dagen lang vierden ze feest in de voorhof van
de paleistuin. De wijn vloeide rijkelijk. Vaak was het zo dat de
koning bepaalde hoeveel zijn gasten mochten drinken, maar op
dit feest waren er geen beperkingen. Iedereen mocht drinken
zoveel als hij wilde, maar ook werd niemand gedwongen meer te
drinken dan hij wilde.

Dit is een mooi beeld van hoe de Heer ons uitnodigt om te komen
drinken. Jezus riep op de laatste dag van het Loofhuttenfeest: 

Indien iemand dorst heeft, hij kome tot Mij en drinke! Wie in Mij
gelooft, gelijk de Schrift zegt, stromen van levend water zullen uit
zijn binnenste vloeien. Dit zei Hij van de Geest, welke zij, die tot
geloof in Hem kwamen, ontvangen zouden; want de Geest was er
nog niet, omdat Jezus nog niet verheerlijkt was. 

Johannes 7:37-38

Die uitnodiging geldt voor ons die na het verzoenend werk van
Jezus leven. Het is onbegrijpelijk dat er christenen zijn, die niet
ingaan op deze uitnodiging van de Heer om te komen drinken.
Maar net als koning Ahasveros in dit verhaal dwingt de Heer ons
ook niet. Maar als je dorst hebt naar de Heilige Geest, weet dan dat
de uitnodiging van de Koning er ligt.

Terug naar het verhaal, zou je de losse sfeer van dit feest goed
kunnen omschrijven met de slogan ‘Drinks are on the house’.
Nou, daar maakten veel mensen gretig gebruik van, en de koning
dronk zelf ook mee. Op de laatste dag van het feest was het hart
van de koning vrolijk van de wijn. Wat dat precies betekent, mag
ieder voor zich bedenken.
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In deze toestand riep hij zijn zeven bedienden en gaf hen de
opdracht koningin Vashti te gaan halen. Ze moesten haar, met de
koninklijke kroon getooid, in zijn tegenwoordigheid brengen,
want hij wilde haar schoonheid tonen aan al zijn gasten. Heel spe-
cifiek zegt de Bijbel, dat de koning wilde, dat ze getooid met haar
kroon moest komen. Over de profetische betekenis hiervan gaat
het volgende hoofdstuk. Het is nu even belangrijk om de hoofdlijn
van dit verhaal te blijven volgen. We gaan alleen heel even een zij-
stapje maken naar de zeven bedienden, omdat het detail te inte-
ressant is om niet te noemen. Ik denk dat deze zeven bedienden
een heenwijzing zijn naar de Geest van God, wiens taak het is om
de Bruid tevoorschijn te halen. In Jesaja 11:2-3 wordt over Jezus
geprofeteerd dat de Geest in al Zijn volheid op Hem zal rusten. Er
worden zeven karakteristieken van de Geest genoemd.

En op hem zal de Geest des Heren rusten, de Geest van wijsheid en
verstand, de Geest van raad en sterkte, de Geest van kennis en
vreze des Heren. 

Is het niet een ontzagwekkende gedachte, dat dezelfde Geest, die
in al Zijn volheid op Jezus rustte, ook gegeven is aan de Bruid om
haar tot bloei te brengen en haar in haar volle schoonheid tot haar
recht te laten komen.

Laten we de draad van het verhaal weer oppakken. Om redenen
die niet vermeld worden, weigerde koningin Vashti het verzoek
van koning Ahasveros om te komen. Zij had haar eigen feest voor
vrouwen georganiseerd in het paleis. Daar was ze en daar bleef ze.
Uiteraard was Ahasveros hier woest over. Hij stond immers voor
gek voor al zijn gasten. Wat zal haar reden geweest zijn? Ging het
in tegen de waarden en normen van die tijd om als vrouw te ver-
schijnen voor allemaal mannen? Of was ze misschien zwanger
van haar eerste zoon, zoals sommige Bijbeluitleggers suggereren,
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en wilde ze daarom niet komen? Misschien maar het kan ook zijn
dat het haar persoonlijk afstootte om redenen die wij niet kennen.
De koning had een hele harem tot zijn beschikking en misschien
had hij haar al langere tijd genegeerd. Je kunt je ook voorstellen
dat het voor een vrouw niet zo aantrekkelijk lijkt om voorgesteld
te worden aan een grote groep halfdronken mannen. Wat de
reden ook was, het feit ligt er dat ze weigerde om het bevel van de
koning op te volgen. Hoewel we kunnen sympathiseren met het
standpunt van Vashti, was het toch een regelrechte belediging aan
het adres van de koning. Ze ondermijnde door haar weigering zijn
gezag. 

Hij stond niet alleen voor gek als haar echtgenoot, maar stond ook
voor schut als koning en als opperbevelhebber van het leger. Je zag
waarschijnlijk de mensen denken: Ja, als hij over zijn eigen vrouw
al niks te vertellen heeft, hoeveel gezag heeft deze man dan eigen-
lijk? De houding van Vashti is dus niet goed te praten, hoeveel
begrip we er vanuit onze denkwijze ook voor kunnen hebben.

l Wat kunnen wij hiervan leren?

De Heer sprak tot mijn hart dat de kerk van vandaag lijkt op
koningin Vashti. We zijn de Geliefde van onze Koning, en Hij
roept ons in Zijn tegenwoordigheid, omdat Hij de schoonheid van
Zijn Bruid aan de wereld wil tonen. De koning roept ons: ‘Kom,
Mijn Geliefde, laat de wereld je schoonheid zien’. Maar net als
Vashti zeggen velen van ons: ‘Nee, Heer, het is hier zo veilig
binnen onze afgeschermde muren. We hebben ons eigen feestje
met gelijkgestemden. We willen ons niet prijsgeven aan de ogen
van de wereld’.
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‘Kom, Mijn Bruid. Je bent Mijn trots, Mijn schoonheid. De wereld
moet de heerlijkheid zien, die Ik je gegeven heb, zodat hun ogen
opengaan en ze ook die heerlijkheid binnen willen gaan.’
‘Nee, Heer, we willen niet tevoorschijn komen, maar veilig in onze
comfortzone blijven.’

We hebben ons verschanst achter onze kerkmuren, en de wereld
ziet niks van de heerlijkheid die de Heer ons gegeven heeft,
omdat we weigeren Zijn Koninklijke bevel op te volgen.
Een groot deel van de Kerk hoort niet meer de roep van de Heer.
We zijn zo tevreden met ons eigen leventje. We zijn gered, we zijn
binnen.

‘Ja, maar al die anderen dan? Zij staan nog buiten Mijn koninkrijk
en delen niet in Mijn heerlijkheid,’ roept de Heer. 
We moeten wakker worden voor Zijn roep.

l Een ernstige waarschuwing

De ernstige indruk die de Heer eraan toevoegde, was dat konin-
gin Vashti vervangen werd door een ander. Door Esther die er wel
voor leefde om de koning te behagen. Vashti werd niet ter dood
gebracht, haar leven ging gewoon door, maar ze verloor haar
invloed en positie. Ze wilde de paleismuren niet verlaten om naar
de voorhof te komen, toen de koning dat vroeg. De voorhof in de
tempel vroeger was altijd de plek waar de heidenen nog gewoon
mochten komen. Het is een zinnebeeld van de wereld. Daar had
Vashti haar invloed kunnen uitoefenen, maar ze koos voor het iso-
lement van de paleismuren, en diezelfde muren werden nu haar
gevangenismuren. Ze wilde haar schoonheid niet laten zien. Nu
was haar schoonheid gedoemd om te verdorren in haar zelfver-
kozen isolement.

18
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Koningin Vashti verloor haar invloed en positie en haar schoon-
heid verdorde in haar zelfverkozen isolement. Laat dat de Kerk
niet gebeuren!

Laat dat de Kerk van Jezus Christus niet gebeuren. Laten we wak-
ker worden voor de roep van onze Koning en Hem gehoorzamen.
Hoe? Door de heerlijkheid die Hij ons gegeven heeft, te laten zien
aan de wereld om ons heen.
In Johannes 17:22 en 23 staat een deel van het hartstochtelijke
gebed dat de Here Jezus voor ons bad:

En de heerlijkheid, die Gij Mij gegeven hebt, heb Ik hun gegeven,
opdat zij één zijn, gelijk Wij één zijn: Ik in hen en Gij in Mij, dat
zij volmaakt zijn tot één, opdat de wereld erkenne, dat Gij Mij
gezonden hebt, en dat Gij hen liefgehad hebt, gelijk Gij Mij liefge-
had hebt.

Ik heb vaak gebedstijden meegemaakt waain vurig gebeden werd
dat de Heer Zijn glorie zal laten zien. ‘Kom met Uw glorie, Heer’
bidden we soms vol verlangen en vuur, en ik heb dat zelf ook
vaak gebeden. Maar de Heer heeft dat gebed allang verhoord. Hij
kwam naar deze aarde en liet ons de heerlijkheid van de Vader
zien ‘vol van genade en waarheid’ (Joh. 1:14). En diezelfde heer-
lijkheid hebben wij van Hem ontvangen om aan de wereld te laten
zien.
We hoeven er dus niet meer om te roepen, want we hebben het al
ontvangen. Nu is het aan ons om die heerlijkheid ook te tonen.

We hebben de heerlijkheid van de Heer ontvangen om aan de
wereld die heerlijkheid te tonen.
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l Koningin Esther

Vashti behield haar schoonheid voor haarzelf. Ahasveros wilde
haar heerlijkheid tonen, maar ze weigerde. Daarom verloor ze
haar positie als koningin. Er werden vervolgens ambtenaren aan-
gesteld om alle mooie, jonge maagden in het koninkrijk op te spo-
ren en naar de burcht Susan te brengen. 
Esther is één van de meisjes, die uitgekozen word. Ze was een
Joods meisje, die door Mordekai in huis genomen was toen haar
vader en moeder stierven. De Bijbel vermeldt over de dood van
haar ouders verder geen bijzonderheden. Wel wordt vermeld dat
zij de dochter is van de oom van Mordekai, zijn nichtje dus. Om
niet te verzanden in een ingewikkeld verhaal houden we het er
maar even op dat hij haar pleegvader was.
De voorouders van Esther en Mordekai behoorden bij de joden die
door koning Nebukadnessar uit Jeruzalem in ballingschap waren
weggevoerd. Babel wordt later overwonnen door koning Kores
van Perzië. Over deze koning profeteerde Jesaja al dat hij machtig
door God gebruikt zou worden om Zijn volk te zegenen (Jes. 45:1-
7). In Ezra 1:1-5 kun je lezen dat direct aan het begin van zijn rege-
ring koning Kores aan de Joden toestemming gaf om terug te
keren naar Juda en om de tempel te Jeruzalem te herbouwen. Dit
was het werk van God in het hart van een heidense koning. Er
staat niet voor niets in Spreuken 21:1 dat het hart van de koning in
de hand van de Heer is als waterbeken, en dat Hij het overal heen
leidt, waar het Hem behaagt.
De ouders van Esther, en ook Mordekai zelf, hadden er blijkbaar
voor gekozen om in Perzië te blijven. De eerste groep ballingen
was onder leiding van Zerubbabel al 54 jaar voor de aanvang van
deze geschiedenis teruggebracht naar Jeruzalem, maar veel Joden
bleven in Perzië om verschillende redenen. Sommigen vonden de
reis te gevaarlijk, anderen hadden een goed bestaan opgebouwd
in Perzië en zagen, aangezien ze grote vrijheid genoten, geen
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reden om terug te gaan. Wat de reden van Esthers familie ook
geweest is, het feit ligt er dat we dit joodse meisje aantreffen in
Susan, de hoofdstad van het Rijk, en dat ze met vele andere meis-
jes overgebracht werd naar het paleis van de koning.

l In het paleis van de koning

Daar aangekomen, verbleven ze een jaar lang in het vrouwenhuis,
waar ze allerlei schoonheidsbehandelingen ondergingen. Ze wer-
den zes maanden behandeld met mirreolie en vervolgens nog
eens zes maanden met balsem en andere schoonheidsmiddelen.
Alles was door de koning beschikbaar gesteld. 
Mirre is een beeld van diepe reiniging en dat leert ons hoe belang-
rijk het is dat we ons laten reinigen van alles wat onze schoonheid
heeft aangetast en van wat ons bezoedeld heeft. 

Zonder die diepe reiniging zal de schoonheid van de Bruid nooit
zichtbaar worden. De Koning heeft daartoe alles, wat we nodig
hebben, beschikbaar gesteld. 

Mirre was bitter van smaak, maar had een heerlijke geur. Het rei-
nigingsproces waar de Heilige Geest ons in leidt, is niet makkelijk,
maar uiteindelijk gaan we daardoor de lieflijke geur van Christus
verspreiden. Mirre was ook een belangrijk ingrediënt van de hei-
lige zalfolie (Ex. 30:22-25). De zalving van God komt vaak vrij
door moeilijke ervaringen in ons leven. Maken die ervaringen ons
bitter of geven we ons in onze omstandigheden over aan God, en
komen we er beter uit tevoorschijn?

Moeilijke ervaringen maken ons bitter of beter.
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Mirre vloeit vanzelf uit de mirreplant, als er met een mes in de
bast wordt gekerfd. Het is niet prettig, als er in je vlees gesneden
wordt, maar dan vloeit er wel de mirre die een reinigend werk
doet in je leven. De meest pijnlijke ervaringen van mijn leven heb-
ben mij het dichtst bij God gebracht. Wij mensen vermijden liefst
alle pijn, maar in ieders leven zijn er momenten of periodes, dat er
flink in je vlees gekerfd wordt. 
Esther had ook geen makkelijk leven. Ze was op jonge leeftijd al
wees geworden en nu werd ze ook nog eens uit haar veilige omge-
ving weggehaald door soldaten van de koning en naar het paleis
gebracht. Al die meisjes die naar de harem werden gebracht,
wisten dat ze nooit meer naar huis zouden kunnen gaan. Voor
velen betekende dit één nacht met de koning, iets waar ze nooit
om gevraagd hadden. Vervolgens verbleven ze de rest van hun
leven in de harem om misschien ooit nog eens bij de koning geroe-
pen te worden, maar misschien ook niet. Weg waren hun dromen
van een huwelijk, een eigen huis en een gezin. Dit was de nacht-
merrie waar Esther in terechtkwam. 

Esther laat een Bruid zien, die door heel wat beproevingen gaat,
maar die in dit alles reiniging ondergaat, gezalfd wordt en een
lieflijke geur verspreidt. 

Beurtelings werden de meisjes naar de koning gebracht om een
nacht met hem door te brengen. Ieder meisje mocht alles wat ze
begeerde meenemen uit het vrouwenhuis naar het paleis; dus ze
mocht prachtige kleding uitkiezen en zoveel sieraden als ze wilde.
De meeste meisjes konden waarschijnlijk de verleiding niet weer-
staan en gingen opgetuigd als een overvolle kerstboom naar de
koning. Esther daarentegen bedwong zichzelf en vroeg aan Hegai,
de bewaker van de vrouwen, om raad. Ze liet het aan hem over
om voor haar te kiezen. Nadat ze zich daarmee getooid had,
bracht ook Esther een nacht met de koning door.
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Van al die meisjes koos de koning Esther als de nieuwe koningin.
Waarom verkoos hij haar boven al die andere ‘beauty’s’? Wat
maakte haar zo aantrekkelijk? Er was iets in haar waardoor ze de
genegenheid van mensen verwierf. Eerst al van Hegai, de bewa-
ker van de vrouwen (Esther 1:9), maar ook van alle anderen die
haar zagen (vers 16) en ten slotte ook van de koning (vers 17).

l Wat maakte haar zo speciaal?

Ten eerste werd Esther niet bitter door wat haar overkomen was.
Een bittere vrouw is namelijk nooit aantrekkelijk voor haar omge-
ving en zij was zó aantrekkelijk dat ze de genegenheid van alle
mensen verwierf. Haar hart bleef zacht en vol vertrouwen op God
gericht. Ze kende de Heer en dat maakte dat ze opviel tussen al
die schoonheden. 
Ware schoonheid komt van binnen uit: uit een hart dat gericht is
op het hart van God. Toen Mozes van de berg Sinaï afdaalde, wist
hij niet dat de huid van zijn gezicht straalde, doordat hij met God
gesproken had (Ex. 34:29). Als wij intiem zijn met de Heer en Hem
dagelijks ontmoeten, zijn wij stralende christenen. Het is ook de
zalving op ons die ons mooi maakt. Er staat immers in de Psalmen
dat de olie ons aangezicht doet glanzen (Ps. 104:15). Let er maar
eens op, hoe stralend iemand eruit ziet, die onder de zalving staat
te prediken. Bovendien houden gezalfde mannen en vrouwen van
God een jong uiterlijk. Je kunt het letterlijk aan hun huid zien.
Daar kan geen vitaminepreparaat of bezoekje aan de schoon-
heidsspecialiste tegen op.
Dat was wat Esther mooier maakte dan alle anderen. Misschien
waren er in natuurlijke zin meisjes die mooier waren dan zij, maar
zij had een geheim ingrediënt: zij kende God.

De Bruid is een stralende schoonheid door de zalving.
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Ten tweede bleef Esther handelen naar het woord van Mordekai,
zoals toen zij bij hem opgevoed werd (Esther 2:20). Dat is het ken-
merk van de ware Bruid van de Koning: zij blijft handelen naar het
Woord, ongeacht de omstandigheden. Als christenen horen wij
verankerd te zijn in het Woord. We moeten ervan doordrongen
zijn. Esther werd er in opgevoed. Dat wil zeggen dat ze van jongs
af aan het Woord leerde kennen. Zo moet ook ieder kind van God
opgevoed worden in het Woord. Dat maakt dat we groeien en dat
we volwassen worden. En als dan de stormen in ons leven komen,
blijven we staan, want we kennen het Woord. Onze kennis van
God is nooit groter dan de kennis die wij hebben van Zijn Woord.
Het is in de eerste plaats door het Woord dat we God leren kennen
en niet door ervaringen. Ervaringen met God zijn fantastisch, maar
kunnen nooit de plaats innemen van Gods Woord in ons leven.
Esther laat een stabiele en volwassen Bruid zien. Haar situatie is
vreselijk moeilijk, maar ze blijft handelen naar het Woord en dan
ben je onwankelbaar. Jezus verlangt naar die volwassen Bruid, die
handelt naar het Woord van God in alle omstandigheden.

De Bruid is volwassen. Zij kent het Woord en handelt ernaar.

Ten derde was haar hart gericht op het behagen van de koning. Ze
begeerde niets voor haarzelf. Zoals al gezegd, nam ze alleen uit
het vrouwenhuis mee wat Hegai, de bewaker van de vrouwen,
haar aanried. Hij wist wat de koning plezier zou doen, en Esther
volgde nederig zijn advies op. We zien hier een Bruid die luistert
naar de Heilige Geest, omdat ze weet dat Hij het hart van de
Vader kent als geen ander. In 2 Korintiërs 2:11-12 staat immers: 

Want de Geest doorzoekt alle dingen, zelfs de diepten Gods. Wie
toch onder de mensen weet, wat in een mens is dan des mensen
eigen geest, die in hem is? Zo weet ook niemand, wat in God is dan
de Geest Gods.
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We behoren niet ik-gericht te zijn, maar gericht op het behagen
van onze Heer. Ons leven behoort Hem toe en als we echt van
Hem houden, willen we weten wat Hem blij maakt en wat Hem
bedroefd maakt. Het is de Heilige Geest die ons gevoelig maakt
voor het hart van God. Jezus zegt in dit verband over de Heilige
Geest het volgende:

Hij zal Mij verheerlijken, want Hij zal het uit het Mijne nemen en
het u verkondigen. Al wat de Vader heeft, is het Mijne; daarom zei
Ik: Hij neemt uit het mijne en zal het u verkondigen. 

Johannes 16:14-15

Jezus zegt dat alles wat de Vader heeft, ook van Hem is. En de
Heilige Geest neemt het uit Jezus en geeft het aan ons. Jezus krijgt
dus alles uit het hart van de Vader, en de Heilige Geest maakt ons
weer het hart van Jezus bekend. Wat ontzagwekkend! Als we
luisteren naar de Heilige Geest, leren we het hart van Jezus ken-
nen, en dat maakt ons onweerstaanbaar voor Hem. Een man vindt
het toch ook heerlijk, als zijn vrouw zijn hart kent? En een vrouw
vindt het heerlijk, als haar man haar hart kent. Dat maakt dat ze
een intieme eenheid met elkaar vormen. De man wil zijn vrouw
behagen, en de vrouw haar man. Datzelfde geldt voor Jezus’ rela-
tie met ons en onze relatie met Hem. En de Heilige Geest, als geen
ander, laat ons het hart van onze Geliefde zien en helpt ons om
niet ik-gericht te zijn, maar gericht op wat Hem blij maakt.

De Bruid kent de Heilige Geest op intieme wijze.

l Esther een beeld van de Bruid

We zien in Esther dus de Bruid waar Jezus naar verlangt: een
Bruid die intiem met Hem is, die Zijn aangezicht zoekt, die han-
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delt naar het Woord en die afgestemd is op de Heilige Geest. Om
deze Bruid te verwerven, gaf Jezus Zijn leven. Later zien we
Esther, als ze vast en bidt en haar leven in de waagschaal stelt om
haar volk te redden van de ondergang. Ze komt vrijmoedig naar
de troon van koning Ahasveros, en hij reikt haar de scepter toe.
Wat een beeld van hoe wij kunnen bidden en vasten en vrijmoe-
dig kunnen gaan naar de Troon van genade om te pleiten voor de
mensen die God nog niet kennen. 
Haman is in de geschiedenis van Esther degene die uit is op de
vernietiging van Gods volk. Hij is een typebeeld van de duivel die
niets liever wil dan ieder mens kapot maken en vernietigen, met
name de kinderen van God. Maar wij zijn, evenals Esther, de
Bruid van onze Koning en kunnen daar iets aan doen.
We zullen in het volgende hoofdstuk zien, dat we een roeping en
bestemming hebben.

26
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Hoofdstuk 2

De kerk, gekroond met heerlijkheid

Koningin Vashti moest komen met de Koninklijke kroon op haar
hoofd. Wat is daarvan de profetische betekenis, en wat zegt dat
over de Bruid van Christus?

l Ons falen

Om dat te begrijpen moeten we terug naar het paradijs, waar
Adam en Eva gelukkig leefden met God en met elkaar. Ze waren
daar naakt in de tuin, waar God hen geplaatst had, maar schaam-
den zich totaal niet voor zichzelf of voor elkaar. Ze waren immers
zonder zonde en dus ook zonder schaamte. Pas na de zondeval
kreeg schaamte grip op hen. 
Hoewel ze geen kleren aan hadden, waren ze toch bekleed. De
heerlijkheid van God was hun bedekking.
In Psalm 8:5-6 roept David: 

Wat is de mens, dat Gij zijner gedenkt en het mensenkind, dat Gij
naar hem omziet? Toch hebt Gij hem bijna goddelijk gemaakt en
hem met heerlijkheid en luister gekroond.

27
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Het Hebreeuwse woord voor gekroond is ‘atar’. De betekenis is
‘omsingelen’ of ‘omringen’.
De heerlijkheid en luister van God omringden Adam en Eva, zoals
zojuist werd geciteerd uit Psalm 8. Dat was hun bedekking en
tegelijkertijd hun kroon. 
Toen Adam en Eva zondigden, verloren ze die bedekking. Ze
waren niet langer bekleed met de heerlijkheid van God en opeens
realiseerden ze zich dat ze naakt waren. Snel maakten ze proviso-
risch wat kleren van vijgenbladeren en verstopten zich voor God.
Schaamte voor zichzelf, voor elkaar en voor God was gekomen in
plaats van de heerlijkheid van de Heer. Ze verloren hun kroon. De
heerschappij over de aarde die God hen toebedeeld had, verloren
ze, en de duivel nam het gezag over.
Het is verschrikkelijk wat hun foute keuze heeft aangericht. Straks
zullen we in een viertal punten opsommen, wat de vreselijke con-
sequenties waren van de zondeval. Maar gelukkig kunnen wij, die
terugkijken op het kruis, ook zien hoe Jezus alles weer heeft terug-
gedraaid voor ons, zodat we in onze oorspronkelijke bestemming
kunnen wandelen.
Jezus kwam om de Vader zichtbaar te maken. Veel mensen heb-
ben een verkeerd beeld van God, alsof Hij streng en afstandelijk
zou zijn. Wie Jezus heeft ontmoet, ontdekt ook in het Oude Testa-
ment de Vader, zoals Hij werkelijk is: een God van genade die er
alles aan doet en gedaan heeft om ons aan het oordeel te laten ont-
snappen. Al op de eerste bladzijden van de Bijbel ontmoeten we
die fantastische God.

Wie Jezus heeft ontmoet, ontdekt ook in het Oude Testament God
als een God van genade.
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l Gods genade

God riep Adam en Eva tevoorschijn en confronteerde hen,
ondanks hun smoesjes, met hun eigen falen. God is niet veran-
derd. Hij roept ook nu nog ieder mens uit de duisternis naar het
licht, en daar komt de zondige mens als het ware naakt voor God
te staan. Hij roept ons uit liefde, want Hij wil dat we eerlijk naar
ons hart en leven kijken. Hij weet alles al van ons en kijkt dwars
door onze uitvluchten heen, maar wacht tot wij Hem zelf uitnodi-
gen om in ons hart en leven te kijken. Pas als we Hem dat toestaan
en zelf ook durven kijken, komt de erkenning dat we vergeving
nodig hebben, en dan is daar het geslachte Lam. Hij wordt zelfs
het Lam genoemd, dat al voor de grondlegging van de wereld
geslacht was. Jezus is de vervulling van het Woord van God,
gesproken door de profeet Jesaja dat Hij zou zijn als ‘een lam dat ter
slachting geleid wordt’ (Jes. 53:7). Johannes de Doper wees de men-
sen op Jezus en zei: Zie het Lam van God, dat de zonden van de wereld
wegneemt (Joh. 1:29,30).
Jezus nam al onze zonden op zich, en God oordeelde Hem voor
onze zonden, toen Hij eenzaam stierf aan het kruis. De eerste
heenwijzing naar dat offer vinden we al in het paradijs, als de
Vader dieren slacht om met de huiden de naaktheid van Adam en
Eva te bedekken. Onschuldige dieren moesten sterven om hen te
bekleden. Het zijn vast lammeren geweest, en je kunt je afvragen,
hoe God zich voelde, toen Hij deze eerste offerdieren slachtte in de
wetenschap dat op een dag Zijn Zoon geslacht zou worden. De
huiden dropen nog van het bloed, en zo werden Adam en Eva de
eerste mensen die schuilden onder het bloed.

Hoe voelde God zich, toen Hij de eerste offerdieren slachtte?
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Verderop in de Bijbel zien we nog iemand die bekleed werd met
de huid van een lam. Dat was Jacob die op deze wijze probeerde
zijn blinde vader te bedriegen en daar ook in slaagde. Hij had nu
net zo’n behaarde huid als zijn oudere broer en omdat hij ook de
kleren van Esau had aangetrokken, rook hij ook naar hem. Door
bedrog verkreeg hij de zegen van de eerstgeborene van zijn oude
vader. Zonder dat hij zich daar bewust van was, liet Jacob in deze
handelingen een profetisch beeld zien. Weet je, onze God is niet
blind. Hij weet dat wij niet deugen van onszelf en dat we geen
haar beter zijn dan de bedrieger Jacob. Maar als wij het offer van
het Lam aanvaard hebben en ons met Hem bekleed hebben, voelt
de Vader óns niet, maar Hij voelt het Lam. Hij ruikt óns niet, maar
we verspreiden voor Hem de geur van Christus.
Als jij dit leest en nog nooit je zonden beleden hebt aan God, zou
ik dat geen minuut uitstellen. Vertel het Hem en aanvaard het
offer van Jezus. Bekleed je met het Lam, zodat je voor de Vader net
zo aanvaardbaar wordt als Zijn eerstgeboren Zoon.

l De consequenties

Voor Adam en Eva, en dus ook voor ons, had de zonde vreselijke
consequenties. We hoeven alleen maar om ons heen te kijken naar
deze wereld, of misschien wat dichterbij naar ons eigen hart, om
te weten hoe ver de zonde ons afgebracht heeft van het volmaak-
te plan dat de Vader had. Gods hart was gebroken over de zonde-
val, maar in Zijn genade had Hij de oplossing voor het zondepro-
bleem al klaarliggen. Hij is een goede God, rechtvaardig en
liefdevol. Gelukkig kunnen we onze blik richten op Jezus. Hij
heeft het herstel van onze oorspronkelijke bestemming mogelijk
gemaakt.
Wat gebeurde er allemaal, en hoe bracht Jezus herstel?
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l Verlies en teruggave van het eeuwige leven

God zond Adam en Eva weg uit de hof van Eden om hen daarmee
de toegang tot de Boom des levens te ontzeggen, want als ze daar-
van zouden eten zouden ze eeuwig leven bezitten. Dat lijkt mis-
schien hard, maar probeer je eens in te denken, wat er gebeurd
zou zijn als de slecht geworden mens eeuwig leven zou hebben
verkregen. Een Hitler die eeuwig leven heeft, is niet een aantrek-
kelijk plaatje of wel? Dus ook hier weer is het de liefde van God
die Hem motiveert en ook Zijn rechtvaardigheid. 
Hoe betrouwbaar is een God die straf verbindt aan iets en het ver-
volgens niet uitvoert? Ouders die met straf dreigen en vervolgens
niets doen, worden door hun kinderen niet serieus genomen. Wij
dienen een God die doet wat Hij zegt. Hij had tegen Adam gezegd
dat hij niet mocht eten van de boom van de kennis van goed en
kwaad. Als hij dat toch zou doen, zou hij voorzeker sterven. Zijn
lichaam zou sterfelijk worden, en dat is precies wat er gebeurd is.
God is volkomen betrouwbaar. Daarom kunnen we Hem ook ver-
trouwen op Zijn Woord. In Numeri 23:19 staat het zo mooi: 

God is geen man, dat Hij liegen zou; of een mensenkind, dat Hij
berouw zou hebben. Zou Hij zeggen en niet doen, of spreken en niet
volbrengen?

We kunnen dus ook geloven wat er in Zijn Woord staat dat God de
wereld zo lief heeft gehad, dat Hij zijn eniggeboren Zoon gegeven heeft,
opdat een ieder, die in Hem gelooft, niet verloren ga, maar eeuwig leven
hebbe (Joh. 3:16).
En zo staan er veel beloften in het Woord over het eeuwige leven
dat God geeft aan hen die Jezus aanvaarden als Redder en Heer.
Dat eeuwige leven is trouwens niet iets wat je ontvangt na je ster-
ven. Nee, je ontvangt het nu al tijdens je aardse leven; het is het
leven van God Zelf. Jezus zei:
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Dit nu is het eeuwige leven, dat zij U kennen, de enige waarachtige
God, en Jezus Christus, die Gij gezonden hebt.

Johannes 17:3

Los van de Zoon kunnen wij God niet leren kennen. Jezus sprak
tot de joodse schriftgeleerden en de Farizeeën die meenden dat zij
God heel goed kenden, de volgende woorden:

Ik heb u dan gezegd, dat gij in uw zonden zult sterven; want indien
gij niet gelooft, dat Ik het ben, zult gij in uw zonden sterven.

Johannes 8:24

Wat immens triest dat zovelen Jezus afwijzen. Hij gaf Zijn leven
als een offer voor onze zonden. Hij kwam om ons te redden en
toch willen zoveel mensen niets van Hem weten en Hem niet
erkennen als de Ik Ben die naar ons toekwam. God kwam om
mens te worden en de mens in zijn arrogantie wijst God af. Wees
geen dwaas en wijs Hem niet af. Nooit zul je iemand vinden die
zo onvoorwaardelijk van je houdt. Hij bood Zijn liefde aan, maar
wij sloegen Hem aan een kruis, maar als je goed kijkt, zul je zien
dat Zijn ogen nog steeds met liefde naar je kijken. Hij is als een
hemelse stalker en achtervolgt ons met Zijn liefde en wil van geen
afwijzing weten. Tot een mens zijn laatste ademtocht uitblaast,
biedt de Heer Zijn liefde en redding aan en Zijn leven.

l Verbroken en herstelde intimiteit

De vertrouwensrelatie met God was verbroken. In de hof wandel-
de God met hen in de avondkoelte, maar deze intimiteit werd ver-
broken. De tegenwoordigheid van God was niet langer een van-
zelfsprekend iets. De mens begon zijn zoektocht naar het kennen
van God; daar getuigen alle wereldreligies van. Wij weten vanuit
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de Bijbel dat God ons heeft opgezocht. Door de eeuwen heen
klinkt Zijn roep naar de mens, en af en toe vond de Heer iemand
aan wie Hij Zich kon openbaren. Tot Hij Zich volledig openbaarde
in Jezus, Zijn Zoon. Wie Mij heeft gezien, heeft de Vader gezien, zei
Jezus (Joh. 14:9). Wie in Jezus gelooft en Hem aanneemt, wordt
een kind van God (Joh. 1:12). Zijn Heilige Geest komt dan in je
wonen, de Geest van het Zoonschap, door wie je roept: Abba,
Vader, of eigenlijk letterlijk Papa (Rom. 8:15-16). De intimiteit met
de Vader is hersteld. Je kunt met Hem wandelen, vertrouwd met
Hem zijn door je eigen hart met Hem te delen en te ontdekken wat
er in Zijn hart is. Er is geen mooier leven dan dat, want daar zijn
we toe bestemd om onze God intiem te kennen.
Is het niet wonderbaarlijk dat God Zijn hart met ons wil delen?
Hoe kan het ook anders, want Hij is liefde. En liefde wil geven,
delen, beminnen en aanraken. Christen zijn betekent niet dat je je
leven inricht volgens een stel strakke regels. Als kind van God heb
je maar één verlangen en dat is de Vader leren kennen en Hem blij
maken. Daar leef je voor en als je soms dingen doet die Hem ver-
driet doen, wijst de Heilige Geest je daarop door het Woord, of
laat het je ervaren in je hart. Als je groeit in intimiteit met Hem, zal
je steeds gevoeliger worden voor het hart van God. Zijn verlan-
gens worden jouw verlangens, en wat Hij haat (God haat zonde),
ga jij ook steeds meer haten.

l De verloren kroon en het opnieuw gekroond worden

Adam en Eva verloren hun kroon. De heerlijkheid van God die
hen omringde, verdween. Ook dat herstelde Jezus. We hebben al
in Johannes 17 gelezen dat Jezus ons opnieuw met Zijn heerlijk-
heid bekleed heeft, dezelfde heerlijkheid die Hij van de Vader
kreeg. We zijn de toekomstige Bruid van Jezus, gekroond met Zijn
heerlijkheid, met als doel dat de wereld Jezus in ons gaat zien en
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zo Jezus gaat erkennen. Maar dan moeten we wel die getuigende
kerk zijn, die uit haar schuilhoeken durft te komen en niet zoals de
onwillige koningin Vashti de roep van de Koning negeren.

Kom tevoorschijn, Koninklijke Bruid, gekroond met de heerlijk-
heid van God en laat de wereld door jouw schoonheid zien, hoe
fantastisch Jezus is.

Over die profetische roep gaat het volgende hoofdstuk, als we
gaan lezen over de Bruid in Hooglied en het verlangen van de
Bruidegom. Al bij de schepping van Adam en Eva wordt het ver-
langen van de Heer naar Zijn Bruid zichtbaar. Net zoals Adam
zich niet compleet voelde zonder Eva, zo voelt de Heer zich niet
compleet zonder ons. Hij kan prima de wereld regeren zonder een
Bruid aan Zijn zijde, maar Zijn verlangen is om het samen met ons
te doen. Adam kon zijn taken ook wel alleen aan, maar hij had dat
knagende verlangen naar iemand die bij hem paste. Wat wonder-
baarlijk dat Jezus dat ook heeft. Hij verlangt naar het zichtbaar
worden van zijn Bruid.

l Het verlies van de troon en de teruggave van het 
Koninkrijk

Adam en Eva verloren niet alleen hun kroon, maar ook de troon.
De heerschappij over de aarde die God aan de mens had toever-
trouwd, viel nu toe aan de vijand van onze ziel. De duivel werd
echter onttroond door Jezus, nadat Hij triomfeerde over de zonde
en de dood. Hoewel de duivel de overste van de wereld wordt
genoemd, heeft Jezus aan ons, Zijn discipelen, het Koninkrijk toe-
vertrouwd. Dat Koninkrijk breiden we uit door mensen te winnen
voor koning Jezus. Zo kunnen we in geestelijke zin hele steden en
landen veroveren voor onze Koning. 
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Dat is wat de eerste apostelen en de eerste gemeente deden. Filip-
pus kwam in Samaria en zette die hele stad op de kop. Hij kwam
daar alleen en predikte het evangelie van het koninkrijk Gods en van de
naam van Jezus Christus (Hand. 8:12). De bewoners van Samaria
kwamen tot geloof en lieten zich dopen. Wat?! Alle bewoners? In
ieder geval een heel groot percentage van de bevolking, want er
staat geschreven in vers 14 dat de apostelen te Jeruzalem hoorden
dat Samaria het woord van God had aanvaard.
Wat zijn wij een slap aftreksel geworden van de Kerk van Hande-
lingen. Maar we hoeven niet in zak en as te zitten, want God gaat
altijd voor herstel. Hij werkt aan de wederoprichting van alle din-
gen (Hand. 3:21).
De Kerk die in Handelingen begon met de uitstorting van de Hei-
lige Geest, werd door de eeuwen heen steeds zwakker en verloor
veel van haar kracht, doordat de waarheden van Gods Woord ver-
vangen werden door menselijke inzichten en tradities. De donke-
re Middeleeuwen waren het gevolg. Het Woord was grotendeels
weggeroofd door de duivel. Alleen de geestelijken van de Rooms-
Katholieke kerk hadden toegang tot het woord van God, en velen
van hen waren alleen in naam geestelijken. Je wordt immers pas
een geestelijk mens door de wedergeboorte. Iedere gelovige is een
geestelijk mens als hij/zij tenminste dat geestelijk leven gaat ont-
wikkelen. Gelukkig kwam het Woord weer terug onder de men-
sen. Onder anderen Maarten Luther zorgde daarvoor. Daarna
kwam er een gestaag herstel van zoveel dingen die de kerk was
kwijtgeraakt. De kerk kan alleen de Kerk zijn als alles van het
Woord omarmd wordt: persoonlijke bekering en wedergeboorte,
de doop door onderdompeling, de doop in de Heilige Geest, zal-
ving met kracht om de werken van Jezus te doen, namelijk gene-
zingen, bevrijdingen en andere wonderen en tekenen, het functio-
neren van de geestelijke gaven, zoals bijvoorbeeld het profeteren,
het erkennen van de vijfvoudige bediening. 
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De Kerk kan alleen de Kerk zijn, als alles van het Woord omarmd
wordt.

Eén van de dingen die de Heilige Geest doet, is ons alles te binnen
brengen, wat Jezus ons geleerd heeft. Hij zal daarom in een
bepaalde tijd sommige dingen van het Woord meer belichten dan
andere, omdat de kerk die vergeten is. 
Zou het kunnen zijn dat in deze tijd de Heilige Geest de kerk in de
westerse wereld oproept om opnieuw een getuigende Kerk te
zijn? Een Kerk die een impact heeft op de wereld. Het trieste plaat-
je nu is een kerk die in veel opzichten beïnvloed is door de wereld,
in plaats van andersom. De eerste gemeente was anders. Zij had-
den een enorme impact op het toenmalige Romeinse rijk. En
ondanks de vervolging die soms ernstige vormen aannam, groei-
de de Kerk pijlsnel. Laten we in het volgende hoofdstuk eens
luisteren naar de roep van onze Koning, die klinkt in het boek
Hooglied.
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